
 
 

 
 

 2021 אפריל תשפ"א אייר 1310ליון יג
שיר השיירה / עלי מוהר

 בלשונות רבות מספור דיברנו
כרנויוזה את זה כמעט בכלל שלא ה  

 ומקומות רבים מאוד עזבנו
 ורק מקום אחד רצינו ואהבנו

 ומקומות רבים מאוד עזבנו
.ואל הארץ, אל הארץ באנו  

 
 ונמשכת שיירה

 מן המאה שעברה
יוצאיםרחוקים כבר ה  

 איכרים וחלוצים
 שעמלו עבדו בפרך

 בלי לראות את סוף הדרך
 ועכשיו עוברים אנחנו

 לא שקטנו ולא נחנו
 לא ימשיכו בלעדינו
.זוהי הרפתקת חיינו  

 
 מגטאות ומחנות הגחנו

 אל הביצות ואל הישימון הלכנו
 מקצות ערב, מרוסיה ופולניה

 הדלקנו אור גם בדימונה גם בדגניה
סיה ופולניהמקצות ערב, מרו  

.הדלקנו אור גם בדימונה גם בדגניה  
 

 ומכל הגלויות
 ועם כל הבעיות

 עם נוצר וארץ קמה
 ושפה אשר נרדמה

 שוב התחילה מתעוררת
 ומדברת ומדברת

 מסביב יהום הסער
 רב הקושי והצער

 אבל יש על מה לשמוח
.חויש עוד אומץ, יש עוד כ  

 
 איך ישראל צומחת מסביבנו

חסרונותינוהיא חזקה יותר מכל   
 וגם הנגב עוד יהיה פורח

.ועוד נדאג שהזקן יהיה שמח  
 וגם הנגב עוד יהיה פורח

.ועוד נדאג שהזקן יהיה שמח  
 

 ומכל הגלויות
 ועם כל הבעיות

 מסביב יהום הסער
 רב הקושי והצער

 אבל יש על מה לשמח
.חויש עוד אומץ, יש עוד כ  

 ונמשכת שיירה
 מן המאה שעברה

 רחוקים כבר היוצאים
כרים וחלוציםיא  

 שעמלו עבדו בפרך
 בלי לראות את סוף הדרך

 ועכשיו עוברים אנחנו
 לא שקטנו ולא נחנו
 לא ימשיכו בלעדינו
.זוהי הרפתקת חיינו
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 חברים יקרים שלום וברכה,
 

 ."קצר פה כל כך האביב. קצר וחטוף ושובר את הלב" כתב דויד גרוסמן
  עמוסה ברגשות. משמחה גדולה לעצב עמוק וחוזר חלילה.אנו נמצאים בסופו של האביב, תקופה קצרה ו

בתחילת האביב חגגנו את פסח. ומה השתנה הפסח הזה? השנה, בשונה מהפסח הקודם, חגגנו את החג בחיק 
  אותו חגגנו בשיאה של מגפת הקורונה.שהמשפחה המורחבת, קצת יותר אופטימיים מאשר בחג הקודם 

שנספו על ידי הצורר הנאצי על אדמת אירופה. השנה אנו גם נים יליוהפסח חלף וכבר אנו נזכרים בששת המ
שנה להקמת האנדרטה להנצחת בני משפחותיהם של חברי הקיבוץ. ככל שעובר הזמן, חיים בינינו  30מציינים 

פחות ופחות ניצולים, ודווקא לכן חובה עלינו להמשיך לספר ולזכור ולפעול כדי ששוב שואה כזו לא תקרה. לא 
  , וגם לא לעמים אחרים...לנו

 
עוד שבוע חולף וכבר אנו מציינים את יום הזיכרון לחללי מערכות ישראל ופעולות האיבה. כבכל שנה נתייחד 

 עם זכר נופלינו שנפלו על הגנת המולדת: 
 

בפיצוץ מחסן המוקשים בחורשת כפר מנחם,  1950בנובמבר  12-נפל ב - יעקב רינגל גולדשמיט
 בנופלו. 30בן 

 בנופלו. 27במלחמת ששת הימים בעת כיבוש העיר עזה. בן  1967ביוני  6-נפל ב - ם בן חוריןעמר
המתחם  במלחמת ששת הימים בהסתערות צנחנים על 1967ביוני  6-נפל ב - יוחנן בן חורין

 בנופלו. 22. בן המצרי באום כתף
ירות מילואים בתעלת בתאונת דרכים ליד ג'וליס בדרכו לש 1970בנובמבר  4-נפל ב - דני גלבוע

 בנופלו. 28סואץ. בן 
במלחמת יום הכיפורים בקרב בוקעתה נגד מארב סורי  1973באוקטובר  9-נפל ב - עמוס ברגר

 בנופלו. 20מת חילוץ אנשי יחידתו. בן במשי
במלחמת יום הכיפורים על גדת תעלת סואץ מול  1973באוקטובר  6-נפל ב - גבריאל ברעם

 בנופלו. 19ע בטנק שבו היה. בן אסמעליה מטיל נ"ט שפג
במלחמת יום הכיפורים בהפגזה סורית בקרבות רמת  1973באוקטובר  10-נפל ב - ראובן כהן

 בנופלו. 27הגולן לאחר שנאלץ לנטוש את הטנק עליו פיקד. בן 
 20בפשיטת צה"ל על מעוזי מחבלים בדרום לבנון. בן  1980באוגוסט  19-נפל ב - גיא שלו

 בנופלו.
 במותו. 45. בן 1990בינואר  8-ם שייטת. נפטר ממחלת הסרטן בלוח - פטישגדי 

 במותו. 53. בן 2004באפריל  15-יטת. נפטר ממחלת הסרטן בלוחם שי - יואל בן אשר
 .יהי זכרם ברוך
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של מדינת ישראל. שנים לא פשוטות עוברות על מדינת  73-כולנו את יום ההולדת העם צאת יום הזיכרון נחגוג 
ל. לא פעם אנו חשים כי בתקופה האחרונה איבדנו משהו כעם וכחברה. השיסוי הולך וגדל ולעתים נראה ישרא

כי המפלג גובר על המאחד. כך, החודשים האחרונים מתאפיינים במאבק על דמותה של מדינת ישראל. חברי 
י כפר מנחם ובהם ולוקחים בו חלק פעיל. במשך שבועות רבים הגיעו תושבכפר מנחם אינם אדישים למאבק 

אל הגשר כדי למחות על  ,חברים רבים מקטן ועד גדול, בהובלתם של חני גרמן, רותם בר אילן ועומר ברוידא
ציון לשינוי הכיוון  יהשל המדינה יה 73-ה הכרסום בדמוקרטיה.  ערב יום העצמאות כולנו תקווה כי יום הולדתה

 בו צועדת המדינה. ש
 
 

כנית וו עוסקים בקידום המשימות המרכזיות שהצבנו לעצמנו במסגרת תבקיבוץ בחודשים האחרונים אנ
העבודה: תכנון שיפוץ הכלבו, מודל הפעלת הבריכה, שיקום שטחים פרטיים וציבוריים לאחר עבודות התשתית, 

ותהליך קידום תיק השיוך מול רמ"י וחשיבה על יישום הסדרי הגבייה הפנימיים, בחינה ועדכון של תקנון 
טיפול בחוברת העבודה ובחוברת השינוי, הגדרות תפקידים ובעלי תפקידים בתחום התכנון בכפר  הקליטה,

מנחם, קידום נראות בית הדר, שימור ומורשת בכפר מנחם, העמקת הבטיחות בכל הדרכים בקיבוץ ועוד... כל 
 זאת תוך כדי טיפול באירועים מקומיים מזדמנים כאלה ואחרים. 

בה נעדכן על סטטוס קידום הדברים ונדון בנושאים שונים הדורשים שבוץ רבעונית אנחנו נערכים לשיחת קי
 קבלת החלטה קהילתית.

 של המזכירות לעיונכם. 6-ו 5מצורפים פרוטוקולים 
 
 

 לסיום, נאחל לשלמה ברוידא החלמה מהירה!
 
 

 בברכה,

 מנהל הקהילה - לה                    דותן אבירםיו"ר הקהי - חלי זלינגר
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 שלושה חברים התייחסו לשייכות שלהם למדינה ולארץ:
 

 אביה ברק
 –קיבוץ מענית ולביתי השלישי  –גן השומרון, לביתי השני  –אני מרגישה שייכות קודם כל לביתי הראשון 

 כפר מנחם.
 אני קשורה למשפחה הענפה והאהובה שלי.

רץ הזאת בכל נימי נפשי, אוהבת את האנשים, הנופים והחגים שלנו, אוהבת את הצבא ואת אני קשורה לא
 הערכים הטובים שהצבא מצטיין בהם.

 יש משהו בז'אנר הישראלי שאני מאוד קרובה אליו.
 היקר שנצא מכל הפלונטרים ונזכה לחיות חיים טובים. אני מאחלת לעם שלנו

  האושר העולמי.דד במ 12וד גאה שהעם שלנו במקום אני מא
 

 דקלה חומסקי
התחושה שלמרות  –ישראל בשבילי זה הנופים והסביבה הגיאוגרפית, התרבות, השפה, הערבות ההדדית 

ל, יש והמחלוקות אנחנו יודעים להתאחד סביב מטרה משותפת. למשל, מה שהיה בקורונה. למרות הכ
קה(. אם אתה  נמצא באיזשהו מקום וצריך תחושה שיש על מי לסמוך אם צריך )אני לא מדברת על פוליטי

 עזרה, אפשר להניח שאנשים לא ישאירו אותך לבד.
 יש התנהגויות שקשה לי לראות למשל, הזלזול בחיות, הקורונה ולכלוך הסביבה.

 
 אייל גרבר

 .נולדתי, גדלתי וצמחתי במדינת ישראל, על אדמת הארץ הזו
השפה בה למדתי לדבר ולחשוב היא עברית; הנופים  תחושת השייכות שלי למדינה ולארץ נובעת מכך:

שהם בית עבורי הם מרחבי ושבילי הארץ; התפיסה שלי לגבי חשיבות החברה, הקבוצה, הקהילה, 
ומקומה של הערבות ההדדית בתוכן נובעת מהרוח הקיימת במדינה שלנו; הקירבה לאחרים ומשמעות 

 .ארצנו, שהוא נעים גם אם לפעמים חם מדיאישיים מקורם בחום האנושי של אנשי -הקשרים הבין
 

  במילותיו של אלתרמן
  ה,ישנן יפות יותר ממנ"

 ."אך אין יפה כמוה
 

והיופי של הארץ והמדינה טמון קודם כל בכך שהן שלנו, חלקתנו הקטנה שבה אפשר ליצור מקום ומהות 
  .שיהיו מתאימים לנו

שלנו ובמדינה. יש הרבה מה לתקן, יש הרבה מה והיופי הוא גם בשאיפה המתמדת לתיקון שקיימת בעם 
 .לעשות, ויש הרבה אנשים טובים שיכולים להוביל אותה לשם, למקום טוב יותר

 .יום עצמאות שמח
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למדינת ישראל 73  
 שגשוגהלנישא ברכה להצלחתה ו

 שמח חג
  



6 
 
 

 

 21.02.2021 – פרוטוקול ישיבת מזכירות
05/2021 

 
וידי שקד, יגאל , לר, עידן קריסטל, לילי לזרקביץ, דני אלבירט, נבו מזורמעיין שינד  :נוכחים

 חלי זלינגר, דותן אבירםקליין, עמית ארגוב, 
 תמיר סלע :חסרים

       
   :על סדר היום

 המשך דיון - הגדרת ועדת תכנון .1
 07.02.21, 24.01.21מתאריכים:  3+4אישור פרוטוקול  .2
 הדירה לטובת מקדמה למבונה משויך תשלומי שכרהסבת  - יה של איריס ודן קרוןיפנ .3
 דירות אטלייה שיכון ו' טרום הגשת תיק שיוך - מש' שנהב ומש' בן אריה ה שליפני .4
 הקמת צוותי חשיבה: בריכה ומועדון לחבר, דיווחים מתוך פגישת התיאום בין האגודה לקיבוץ. - דיווחים .5

 דיון:
ש כי ועדת תכנון שואבת את תוקפה מתוך הסכמות פנימיות של לאחר דיון שבמסגרתו הודג - מסמך ועדת תכנון .1

 הקיבוץ ולא מכוח סטטוטורי סוכם:
   .לתקף את דף ההנחיות לבונה/משפץ כתקנון בנייה סדור שקוף לציבור 
 ממונה בטיחות של הקיבוץ, הנהלת הקהילה. - להוסיף הגדרת יחסי העבודה עם גופים משיקים פנים קיבוציים 
 ועדה כלפי חברי הקיבוץ.ומד השירותי של הועדה את המופקידי הלבטא בהגדרת ת 
 :להגדיר בדחיפות את תפקידם של 

o  אדריכל בית 
o רכז שירותים, אחזקה ותשתיות 

 .אושרו -3+4פרוטוקולים  .2
רקע: איריס ודן מבקשים הסדר דומה לזה  של חברים חדשים ששכרו דירת קהילה בקיבוץ,  - ה של איריס ודן קרוןיפני .3

 ועדת קליטה תומכת בבקשתם. ף שויכה להם עם קבלתם לחברות.בסושל
 הוחלט:

המזכירות מאשרת את הבקשה להמרת שכ"ד למקדמה על המבונה בעמידה בשני התנאים המקוריים )יישור קו בין 
מש' קרון ליתר הנקלטים שבהסכם(: חישוב שכר הדירה ממועד ההסדר עם יתר החברים שהיו במצב דומה ותשלום 

 תשתיות כמתחייב.עלות ה
בשם בעלי הדירות התחתונות בשיכון ו' המוגדרות כאטלייה/ מקלט ואינן  יה של משפחת שנהב ומשפחת בן אריהיפנ .4

 בתב"ע החדשה. אותם מגרשים הסדרה דחופה של  - מוגדרות למגורים בתב"ע הקיימת. בקשת המשפחות
 הוחלט:

 כ'אטלייה' לשיוך. הנהלת הקהילה תבחן אילו משמעויות יש להגדרת הדירות
 הנהלת הקהילה תקדם שינוי השימוש מ'אטלייה ל'מגורים' על מנת שלא יהיו בעיות עתידיות בעת שיוך ברמ"י.

 :דיווחים ואישורים .5
 דותן עדכן מי הם חברי הצוות: מתן לפידות, הראל לב, יוסי שרון ונבו  - הקמת צוות חשיבה מרוכז על הבריכה

 מזור.
 דותן עדכן מי הם חברי הצוות: עמית ארגוב, וידי שקד, יזהר  - ראות המועדון לחברהקמת צוות חשיבה על נ

 זלינגר, מיכאלה לפידות ודותן אבירם
 יוכלו להגיע לקיבוץ רק לאחר שיפוץ הבית. מבקשים להמשיך את שנת  - יה של נועה אבירם ויפתח רוסקיפנ

 ם לפעולה. . נמצאים בקשר עם ועדת תכנון ודוחפי2021החופש עד ספטמבר 
 .2021הוחלט: לאשר לזוג להאריך את שנת החופש עד ספטמבר 

 יה בכתב וזו תידון במזכירות.יפניה בעל פה לשנת חופש. יגישו פנ - אילה דביר ויניב שגב 
 סוכם שהקיבוץ יקדם את כל הנושאים  - טיפול בכל היבטי הבטיחות שהוגשו ע"י ועדת תכנון לתקציב השקעות

 ם מהתוכנית בדרכים שטופלו ע"י הקיבוץ ויתר הנושאים יובאו לדיון עם הנהלת האגודה.הבטיחותיים שעולי
 רשמה: חלי זלינגר
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    07.03.2021 – פרוטוקול ישיבת מזכירות
06/2021 

 
, דותן לזרקביץ, וידי שקדלילי מעיין שינדלר, דני אלבירט, יגאל קליין, עידן קריסטל, עמית ארגוב, נבו מזור,   :נוכחים

 חלי זלינגר, בירםא
 : תמיר סלעחסרים

       
   על סדר היום :

 . דיון בעניין חברים בשנת חופש והארכת שנת חופש.1
 ואישורי מזכירות:  דיווחים .2

 בקשת חצי שנת חופש לאחר קבלה לחברות - אילה דביר ויניב שגב 
 בשלב  - אש"ח, מועדון 30 - מלא לכלבו עלות תכנון אדריכלי - אישור תקצוב עלויות תכנון שיפוץ הכלבו והמועדון

 אומדן עלות תכנון ועיצוב
 אש"ח 20בסך  שור תוכנית השקעות בנושאי בטיחות. אישור בקשה לאי3

 
 :דיון

וסיון  2018, אתי גודינגר מינואר 2016חברות הנמצאות בשנת חופש: שרהלה אפל ממאי  3בקיבוץ ישנן  - שנת חופש .1
 שנים.  3-יתן לאשר הארכת שנת חופש מעבר לנון שנת החופש הקיים לא נ. על פי תק2018פיצ'ון מיולי 

 החלטה:
 ( בעניין הארכת שנת החופש של שרהלה אפל, הנושא יובא לדיון 23/2019בהמשך לסיכום דיון קודם במזכירות )

 בשיחת הקיבוץ הקרובה )לא הובא לשיחת קיבוץ על אף ההחלטה דאז(.
 זאת בתנאי  ,שנים 3–יבוץ( כך שחבר יוכל לצאת ליותר מ)בשיחת ק תיבדק האפשרות לשנות את ההחלטה

שנות חופש תועמד לרשות הקיבוץ והקיבוץ יהיה רשאי לתת שימוש בדירה  3-שדירתו בתקופה שמעבר ל
 בתמורה לתשלום שכולו מועבר לקיבוץ. 

 לה בעניין החזרה לקיבוץ או ה אל כל אחת מהשלוש מטעם הנהלת הקהייכל עוד לא הוחלט אחרת: תצא פני
 עזיבת הקיבוץ.

 :דיווחים ואישורי מזכירות .2
 2021המזכירות מאשרת יציאתם לחצי שנת חופש, בהתאם לתקנון הקליטה, עד יולי  - אילה דביר ויניב שגב .

 זאת בכפוף להתקדמות בתהליך שיפוץ ביתם. 
  מקדמה על תקציב שיפוץ הכלבו. סך הנהלת הקהילה מבקשת את אישור המזכירות ל –תכנון שיפוץ הכלבו

 אש"ח, עבור תכנון אדריכלי מלא. סוכם: 30עד לגובה של  - המקדמה
o  אש"ח לטובת תכנון אדריכלי מלא. 30המזכירות מאשרת מקדמה על סך 
o  בתהליך התכנון והשיפוץ של הכלבו מטעם המזכירות. ברוידא עומר מנהל הכלבולילי לזרקביץ תלווה את 

  הוצגה תכנית השקעות בנושאי בטיחות.  –תקציב השקעות 
 הוחלט: 

o  אש"ח בהתאם לתוכנית שהוגשה ע"י ועדת תכנון.             20המזכירות אישרה 
o הנהלת הקהילה תקיים דיון בעניין עם  - בנוגע לבקשות הנוגעות לתקציבי פיתוח/ תב"ר מהמועצה

 יבוץ: יגאל קליין.הנהלת האגודה. לדיון יצטרף נציג מזכירות נוסף על הנהלת הק
 

 רשמה: חלי זלינגר
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 שלום ותודה מראש לכל מי שבוחר לקרוא את הדברים הכתובים.
אני מוצאת את עצמי חושבת לעיתים קרובות על איך  ,שה צעירה ואפשר לומר שהגעתי לגיל המזדקןימאחר ואינני כבר א

 בדן היכולות ועל תהליך מותו של הגוף, ועל הפחד.ארצה לחיות את חיי כשאהיה גדולה באמת. אני חושבת הרבה על או
ושגם יגיע הזמן שכדי לעשות זאת אצטרך לצמצם את  ,נראה לי שארצה לשמור על עצמאותי ככל שהחיים יאפשרו לי

 מרחב המחיה שלי ולמצוא פתרונות שיקלו עלי בשמירה על ניהול חיים עצמאיים.
 הזמן. די להבטיח לעצמי שאוכל לעבור לדירונית כשיגיעבגלל זה פניתי למרכזת ועדת בריאות )אורית( כ

ת הדירונית )בית מוגן בנוסח קיבוצי( תאפשר לי לנהל אורח חיים עצמאי אבל הרבה יותר מצומצם )מבחינת הדרישו
. אהיה קרובה למרכז הסיעודי בקיבוץ וארגיש מוגנת יותר ואוכל לדחות תלות במטפל הפיזיות( ממה שאני מנהלת עכשיו

 שי.אי
פת הקורונה. היא בירכה של בית הדר ונעצרה עם פרוץ מגועדת בריאות דנה בעבר בשאלה לגבי עתידו וש אורית סיפרה לי

יש צורך דחוף בשיפוץ המבנה של בית הדר,  ד להמשיך בפעילות שנפסקה. לדבריה,וינותי בנושא ושמחה מאיעל התענ
אם אנחנו רוצים להמשיך את קיומו עת כספים זהו הזמן לשאול, הוץ והשקשהוזנח במשך שנים רבות,  וכשמדברים על שיפ

של בית סעודי לחברים שנמצאים בסוף דרכם? האם אנחנו רוצים לאפשר לחברים הבוחרים לצמצם את שטח המחיה 
 .מאוכלסות( 3שלהם כדי להקל על עצמם את תהליך ההזדקנות על ידי בניית עוד כמה דירוניות? )היום יש 

 .נושא מחכה לדיון אצל דותן וחלי בשלב הזה ה
 ד שבקרוב יגיע גם למזכירות ולחברים.ווה מאומק

 יהודית הלבני
 

 "אופק"-מפסיקים להתלונן על הבנקים, מצטרפים ל
 .Credit Union -אופק היא אגודת אשראי. או באנגלית 

 ואגודות אשראי. קואופרטיביים הם בנקים מהבנקים בעולם 30%
ואף  ,בנקים קואופרטיביים פועלים במדינות רבות בעולם, כשהגדולים ביניהם מבחינה כספית נמצאים במדינות העשירות

מיליון לקוחות עם נתח שוק ממוצע  159-בארצות הברית ובקנדה. באירופה לבדה משרתים הבנקים הקואופרטיביים כ
 . 30%-בתחום המימון לעסקים קטנים ובינוניים של כ

 למה ? –ורק בישראל לא 
בעיקר הון  –ת אשראי ע"י נתינההתארגנויות השונות חיזוק  ההייתאגודות אשראי שמטרתן בראשית המאה שעברה הוקמו 

 חוזר, לחבריהם.
-דו ,נרכשה האגודה האחרונה ) לשמחת מערכת הבנקאות בישראל ( ובכך צומצם שוק הבנקאות למצב היום 2005בשנת 

 ועוד כמה בנקים לידם. פועלאומי –פול 
הפיקוח על הבנקים, תהליך מיזוג וסגירת הבנקים הזעירים נעשה בעידודו הפעיל של כפי שפרסם אז בנק ישראל:  –או 

 ... אשר הציב זאת כיעד לעצמו
 נשאר בעינו. "קפיטליזם המקורבים"-המחאה החברתית, לא מומשה ויוקר המחיה ולאחר , 2011 -בגם הבטחת הממשלה 

 –ועד לפני כחודש, אופק אגודה שיתופית לניהול הון בע"מ התמודדה בקשיים רבים שהמערכות השונות  2013משנת 
 עליה. לוביסטים, "מקורבים" ועוד הערימו רגולטורים,

 ללאחר מעל ארבעים שנה שלא הוקם בנק בישראל ושמונה שנים לאחר שעוד ועדה )ועדת זקן( המליצה ע ,לאחרונה
של שעשוע ואגודת  יהדיגיטללשני גופים חדשים לפעול בשוק הישראלי: הבנק  , אושרהגברת התחרות במערכת הבנקאות

 האשראי אופק.
 .לאגודה את נציגי אופק ומספר חברי קיבוץ הצטרפובכפר מנחם הבאתי לפגישה  2014בשנת 

בנקאית, פעילות מלאה של מערכת בה בתקווה שבשנה הבאה תהיה  ,מחסום נוסף האופק עבראגודת אני שמח שהיום 
 .נוספתכספית ולא לגוף שמטרתו העיקרית היא תשואה  ,חבריםל השייכת

 מניות לחברים חדשים. 2יכולים היום להעניק ₪,  3000-חברים שרכשו מניה ב
 ...המניות לתפארת הקואופרצי 2 לילדי, הענקתי 189שלומי גרבר בעל מניה מספר  –אני 

 !ואנחנו נהיה הבעלים שלו הוא בכלל אגודת אשראי הבנק שתמיד רציתם
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 2020ם לסיכום יקווים כללי

 
 ,שלום לכולם

 
  .לעיונכם דו"ח מהנעשה בימים אלו בצבר קמה

 כללי:
. נמצאים בשיא זריעות האביב 2020נו את כל הקציר והקטיף של כלל יבולי מלבד קטיף האבוקדו סיימ

 )אבטיח, חמניות, תירס וכותנה( ובאמצע קציר תחמיצי החיטה.
 קורונה

 בהתאם להנחיות –א( התנהלות 
 קשיים במספר פעילויות/גידולים –ב( פעילות כלכלית 

 
 :להלן העדכון במלואו

 
 גד"ש:

 רבדים, כפר מנחם, תימורים ויציב. - ולים ובמחירים, סופק לרפתותשנה ממוצעת ביב – תחמיץ חיטה
 בקש יבולים נמוכים נמוך בהתאם. –שנה ממוצעת במחיר וביבולים  גם – חיטה גרעינים

 בזרעים השנה הייתה טובה ובשחת מעט פחות. – תלתן שחת/זרעים
 . הפסד בגידול.5.2020של  נזק רב מהחמסין –שנה חלשה ביותר גם ביבולים וגם במחירים  – חמניות

מחיר נמוך רעין מצומק שגרם להתקבל גשנה ממוצעת ביבולים אך באיכות הגרעין  – אבטיח גרעינים
 יחסית לגרעינים אלו.

 שגרם להפסד בגידול. 5.2020שנת יבולים חלשה ביותר, נזק גדול מהחמסין של  – חימצה
מוחלטת של מלאי הכותנה נה "היכתה" קשות וגרמה לעצירה שנת יבולים ממוצעת. כאן הקורו – כותנה

 , יצר קושי תזרימי.2020-ו 2019של 
 רבדים, כפר מנחם, תימורים ויציב. –שנת יבולים ומחירים סבירה. סופק לרפתות  – תירס תחמיץ

 סופק לכל מפעלי השימורים וקצת –יבולים סבירים ואף המחירים  –דונם  080-נזרעו כ – תירס מתוק
 לשוק המקומי.

 ה. הכוונה לבחון אותו כגידול נוסף לסל גידולי הגד"ש.יגידול שנמצא בניסיון אצלנו שנה שני  –טף 
חזרנו לגדל אחרי הרבה שנות סגר. לצערנו המחלה חזרה לגידול ולשמחתנו פגעה במעט.  –סורגום 

 .התוצרת סופקה לרפת תימורים והגידול "נסגר" שוב
 למרכז מזון יציב. קסופ –בדו גידול  גידול נסיוני – סתריה
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 מטעים
סיימנו את הניעור והפיצוח לשנה זו. יבולים נמוכים מהתכנון )מאכזב מאוד( בחלק מהחלקות,  – שקד

 דונם(.  60ובהמשך לנפילת מחיר השקד גם חווים תמותת עצים )
טון שכולו נכנס למכלי  881סיימנו את המסיק של כלל הזית וגם את מיצוי שמן הזית. בשמן יצרנו  –זית 

. במאכל המטע היה בשנת 2020ונתחיל את השמן של  2019האחסון ובתקווה שנסיים את מכירת שמן 
 "היבול" שלו ובתוספת קצת זיתי שמן שהלכו למאכל הצלחנו להשאיר רווח.

 .2021-, מיועד למסיק ראשון במתקדם בסדר – נטיעה חדשה –זיתי מאכל 
יסוף הגרעינים, יבולים נמוכים ומאוד מאכזבים. בהמשך לתמותת השיחים סיימנו את א – חוחובה

 ...והתוצאות במהלך סיכום הגידול נזדקק לקבלת החלטות עם הרבה מחשבות להמשך
 , כרגע ללא תמותת שיחים.נראה בסדר–נטיעה חדשה  -חוחובה 
קררים, חלק אחר בדרכים והחלק . כרגע חלק מהפרי במיבולים ממוצעים –ו הקטיפים הסתיימ –רימונים 

 560ת קיבלנו לתפעול וגידול מלא א 2021. לקראת 2020הנוסף בשווקים, עדיין קשה לסכם את גידול 
 .הדונם שגודלו ע"י דודו מיר

באופן כללי המטעים נראים בסדר ומטופלים היטב. מכיוון שהמטע צעיר נהוג ומקובל לקטוף   –אבוקדו 
האס, אנו  –בכדי שלא יפגע ביבולי שנה הבאה וכך אנו נוהגים. בזן המרכזי  עד סוף השנה את כל היבול

מעבר לציפיותינו ובתקווה שכך יהיה. בזנים האחרים סיימנו את רוב  ונראה כי היבולים 2קוטפים שנה 
, בזנים אלו אנו 5/20זנים אלו נפגעו משמעותית מהחמסין הארוך של חודש  –הקטיף עם יבולים נמוכים 

 ודברים מול ק.נ.ט לסגירת הפיצויים המגיעים בגין נזקים אלו.בדין 
-והשלמנו יחידת מטע אבוקדו של כימנו את הנטיעות המתוכננות לשנה סי – נטיעה חדשה -אבוקדו 

 .2021-דונם הנוספים המתוכננים ב 200-שיהיה בהצלחה בהם וב -דונם  1,000
 2020ונמצא באמצע הקטיף. נטיעת קיץ  בית הרשת שנשתל באפריל האחרון מתקדם יפה – בננות

מתקדמת יפה ומתוכננת לקטיף בנובמבר הקרוב. לאחר החג מתוכנן נטיעתו של בית הרשת שהוקם 
 דונם. 80וב מתוכנן עוד נטיעה של כ רלאחרונה וסבל מגניבת רשתותיו. בקיץ הק

 
 שותפויות

 בידינו )בתקווה שלטובה( ... – שקדמה
לה, מכון המיון מנקה את התוצרת באופן שוטף. המפעל נכנס לעבודה ואנו העונה התחי – חוחובה ואלי

פעילות המכירה  .ר עקב הכנסת מגדל אורגני משמעותיצופים לעונה טובה עם גידול בכמויות השמן בעיק
 ואנו בפעילות מכירה נמרצת בארץ ובארה"ב.  2019-מתנהלת כסדרה, לא נשאר מלאי מ

לקראת סיום המיצוי שמתוכנן להיות בסוף חודש זה. השנה התאפיינה  – זיתי דרום יהודה/שמן דרום
במעט פרי שהגיע לבית הבד ומנגד התארכות תקופת המיצוי עקב פריסת המסיק אצל המגדלים. נראה 

עקב סגירת  2019(. לא מעט שמן במלאי כולל 25.5%)חלקנו ₪ מיליון  0.5-כי הפעילות תפסיד עקב כך כ
 השוק המוסדי בקורונה.

באופן כללי אנו מתקדמים באופן סביר. גל וברק בעזרת אריאלה מנהלת החשבונות  – אסיפי קמה
 2019והתמחירנית משתלטים על הפעילות ונראה כי מתקדמים לרווחיות בשנה הקרובה. מלאים של 

  .ך יציאתם של גד"ש דגנים מהפעילות. לקראת סיום הלי2020כמעט ולא נשארו ואנו במכירות של יבולי 
יה י. בית האריזה עובד שנה שנ(2019-)לעומת הפסד ב עם רווחיות נמוכה 2020סיימנו את  - פרי דגנים

ועדיין נמצאים בעיצוב ותכנון הפעילות. המנכ"ל התחלף באמצע השנה ואנו צופים גידול פעילות בשנת 
2021, 



11 
 
 

. אחריות מלאה של דודוכולל יהיו ב 2022אפרסק עד נקטרינות+ –סוכם עם דודו כדלהלן  – דודו מיר
 כל הרימון עבר לאחזקתנו הבלעדית. 2021היה עדיין במשותף ומי  2020רימון 

 
 כללי

 :צוות (1
 ., נראה שיוביל אותנו לעתידצוות טוב ואיכותי –מחלקת מטעים 

 קצת עוברים שינויים עקב עזיבת איש מיכון ומנהל הגנת הצומח.  -צוות הגד"ש 
 ת. : סיימנו את עונת ההשקיומים (2
 :קנביס -חוות החממות  (3

, ובכלל כל הצוות הניהולי הוחלף. שוק היצור בארץ נפגע קשה עקב בימים אלו נכנס מנכ"ל חדש לעבוד
מתן אישורים ליבוא חומרים איכותיים מאוד מחו"ל ומתן האפשרות לצרכנים לבחור את החומר שהם 

 ה בשנה הקרובה.רוצים מבתי המרקחת. אני צופה לשינויים נוספים בחווה וניהול
 :תימוריםמאגרי  (4

בדיקות המים האחרונות מראות שיפור אך עדיין משרד הבריאות מחכה ליציבות באיכות  – איכות המים
 המים  ולכן לא ייתן )כפי הנראה( אישורי השקיה לכלל הגידולים גם בשנה הקרובה. 

 י הקורונה., אך צפויים להיפגע עקב נזקבהכנה :  2020דוחות כספיים ודוחות המס  (5
  פיתוח עסקי

 בוצע וממשיכים – נטיעות אבוקדו( 1
 בוצע וממשיכים –נטיעת בננות ( 2
 בהקפאה בשלב זה עד להתבהרות בשווקים והקורונה. –פטריות  (3
 ירד מהפרק –חרובים ( 4
במסגרת החיפושים לגידולי גד"ש נוספים עלה רעיון בשיתוף של גדי ביתן  – גריסת תירס לתעשייה( 5
חברת אוסם להקים מפעל גריסת גרעיני תירס. נכון להיום אסם מייבאת התירס הגרוס מחו"ל ובהמשך ו

לקורונה וקשיים של אספקת חומר גלם מחו"ל עלה הצורך לנסות ולהקים פעילות כזו בארץ. המטרה 
ה לבחון עם אוסם את צרכיהם וסוג התירס הטחון המתאים להם ולהקים פעילות לטחינה שכמובן אמור

 לתת רווח ובנוסף אופק לגידול תירס בהיקף גדול. בהמשך בדיקות.
בהמשך לעבודה האסטרטגית והשיפור ב"כנות" הגפנים )הייתה בעיית וירוסים(  – כרם ענבים ליין( 6

 –נחתם הסכם גידול עם יקב ברקן והצפי לנטיעות ראשונות לקראת ט"ו באב הקרוב ושנת השמיטה 
 המשך יהיה לאחר השמיטה.

אך עם חזרת מכירות הכותנה ושמן הזית מקווה שיחזור להיות כפי  2020-קצת נפגע ב – תזרים מזומנים
 שתוכנן.

 
  להפעם...זהו זה 

 הרבה בריאות וחג שמח
  ,בברכה

 מנכ"ל -אייל מוצ'ן 
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 חזרנו ונפגשנו
 ית הסדר השנה לחוויית הסדר בשנה שעברה:יחברים השוו את חווארבעה 

 
 איתן קלנר

 לפני שנה חגגנו סדר לבד רק אני ורבקה.
 ,הצעירה הגיע אליה וחגגנו שם את הסדר עם הדס תנותנו הבכורה וגם גיתית בהשנה נסענו להדס ב

תנו יגם המחותנים שלנו ואחת מבנותיהם הסבו א .ועומר הנכד אלה ותמר נמרוד, הנכדות התאומות
 .כהלכתושמח ערכנו סדר  - לסדר

 –לבננו פלג ומשפחתו בגבעת עוז ופגשנו שם את המחותנים שלנו וכל השבט גיתית ביום החג נסענו עם 
 משפחות. עשינו על האש מכל טוב הארץ. 5

 מאוד שמחנו להיפגש אחרי שנה שלא היינו שם.
 

 שלומית הורביץ
שמעון  ושיר בתנו הבכורה )לירי ואמיר היו בצבא(. השנה נוספו על שלושתנו אני,  :3לפני שנה היינו רק 

דניאל, מאור וניתאי זהר וילדיהם  ,עמית –אבא שלי, החברה שלו והמטפל שלו ומשפחת ארגוב הצעירה 
 נעים וטעים. ,היה  שמח .ואמא של זוהר

 
 סיגלית מילשטיין

השנה היה מעולה. סוף סוף נסענו להורים שלי יחד עם ליעם ואלה ילדינו. היו גם דודים ורוב המשפחה 
 נפגשה.

 היינו לבד ואת ההורים העלינו בזום. לפני שנה
 אחרי הסגר האחרון  נסענו לבקרם וישבנו בחוץ.

 
 חורי–נטלי קורן

אף פעם לא ערכנו את  .ומיוחד. נכנסנו אליו בהמון חששותייחודיי  סדר פסח בשנה שעברה היה מאוד
 ערכנו סדר עם השכנים על הדשא. –הסדר לבד, בכל זאת זה  היה מוצלח 

 השנה התאספנו עם המשפחה וזה היה כמו בכל שנה מאוד  שמח.
 

 אינשללה בקרוב בלי מסכות.
                                 

 
 הביאה לדפוס: יהודית אפרתי
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 .רותי, רות כהנים, הלכה לעולמה לפני למעלה מחודשיים
 .היא עבדה בספרייה כמעט עד יומה האחרון

עד האגודה מוקיר את פעילותה של רות בכל שנות מסירותה לספרייה ולקוראי כפר ו
 .מנחם

 .וגריםפוריה לקחה על עצמה את ניהול הספרייה כולה, ילדים ומב
 .בשלב זה הספרייה פועלת עדיין במתכונת קורונה, בימים הרגילים

 .נעדכן כשיחול שינוי
 .אנו מבקשים לא לתרום ספרים לספרייה ללא תיאום עם פוריה

 ., בתיבת ההחזרות שבספרייה24/7החזרת ספרים אפשרית בכל עת, 
 .רייה ביישובנוהספ -הוועד מודה לפוריה שתמשיך לקיים את המוסד התרבותי החשוב 

 ,בברכה
 הוועד האגוד

 

 

 

 

 

 

 

 הי 

 

 
 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
 
 

 וכל המשפחה בן חורין הלליאור
 

 במות אבתנחומים 
 

 צפדיהאברהם 
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 חנה )אניה( העניס 16.12.1924-27.4.1971
 איצל )יצחק( יודוביץ 28.2.1913-30.4.1973

 ברכה בלסברג 15.6.1906-3.4.1978
 עמיר-פסיה הרפז 10.12.1911-28.4.1980
 אריה מנדל 29.11.1918-10.4.1985
 בנימין ברמן 15.12.1911-13.4.1985
 נחמצ'ה בלכר 17.9.1913-23.4.1987
 אברהם אטינגר 10.9.1909-15.4.1990
 מאיר תל אור 22.4.1919-14.4.1994
 אטקה גייר 12.8.1915-18.4.1994

 מאיר אלעזרי 1.2.1921-9.4.1996
 פליציה )צפורה( קליין 7.7.1912-3.4.1998

 ז'וזה )צפורה( כהן 27.5.1919-4.4.1998
 תמר מן 5.10.1920-4.4.1998
 אברהמלה סטניצקי 16.6.1911-1.4.1999

 פרניה ברוידא 15.3.1915-26.4.1999
 רחל קורנגוט 16.5.1926-19.4.2000

 שלמה סולומון 4.6.1920-13.4.2002
 שמואל  פורת 27.9.1918-4.4.2003

 יעקב )ישקה( מודעי 31.8.1913-24.4.2003
 טוביה שלו 15.5.1936-1.4.2004

 הדסה מילר 2.4.1921-8.4.2004
                  אלברט צ'יני                                          -ברט 29.3.1935-5.4.2009

                                           שושק'ה גוטליבר                    25.5.1936-25.4.2012
                                             יצחק כהנים                          1.4.1934-20.4.2015

                                           ינגר                      ליזק'ה אט 28.2.1919-16.4.2016
                                           איזי פינק                                3.12.1919-14.4.2018
                                         שרה הדס                                26.8.1927-14.4.1919


